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Protokół Nr 38-08/2013 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska 

z dnia 20 czerwca 2013 r. 
w  Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Daszczyńska.  

Przewodnicząca stwierdziła kworum, otworzyła posiedzenie i powitała zabranych. 
Następnie poinformowała, Ŝe porządek został wysłany członkom Komisji oraz 
gościom 7 dni przed posiedzeniem.  

 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przewodnicząca poinformowała o uzupełnieniu porządku o druki nr 943, 942, 941, 949 
 
 
Uwzględniając powyŜsze porządek przedstawiał się następująco: 

1. Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 943 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – 
 druk nr 942 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia rodzajów przewozów, zasad 
korzystania, organizacji, uprawnień i odpłatności przy przejazdach osób 
niepełnosprawnych, przystosowanymi do tego celu mikrobusami, 
organizowanych przez Gminę Miasta Gdańska – druk nr 932 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznania pomocy dla  repatriantów z Kazachstanu, zaproszonych na pobyt 
stały do Gdańska – druk nr 941 

 
5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji 

projektu pt. „Start w dorosłość” współfinansowanego przez Unię 
Europejską w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego, Priorytet VII 
„Promocja integracji społecznej”, Działanie 7.2 „Przeciwdziałanie 
wykluczeniu i wzmocnienie sektora ekonomii społecznej”, Poddziałanie 
7.2.1 „Aktywizacja zawodowa i społeczna osób zagroŜonych 
wykluczeniem społecznym”, Program Operacyjny Kapitał Ludzki 2007 – 
2013 – druk nr 949 
 

6. Fundacja Gdańska – projekty społeczne 
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7. Sprawozdanie z raportu „Ocena stanu zdrowia mieszkańców Miasta Gdańska”. 

 
8. Pytania Radnych do Przedstawicieli Prezydenta Miasta Gdańska 

 
9. Aktywizacja osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym realizowana przez 

MOPR w Gdańsku (CIS, współpraca z PUP, WUP, Gdańska Spółdzielnia Socjalna, 
Sitowie, projekty Europejskiego Funduszu Społecznego) 

 
10. Depresja i inne choroby psychiczne, najnowsze metody ich diagnozowania i 

leczenia  
 

11. Omówienie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Miasta Gdańska z 
Organizacjami Pozarządowymi w roku 2012 

 
12. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja 

 
  
Tak zaproponowany porządek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”.  

 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2013 rok – druk nr 943 
 
Druk nr 943 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego zreferowała projekt 
uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
OPINIA  Nr 37-7/169/25/2013 – załącznik nr 5 do protokołu.  
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – 
 druk nr 942 
 
Druk nr 942 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego zreferowała projekt 
uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
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USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
OPINIA  Nr 37-7/170/26/2013 – załącznik nr 7 do protokołu.  
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia rodzajów przewozów, zasad 
korzystania, organizacji, uprawnień i odpłatności przy przejazdach osób 
niepełnosprawnych, przystosowanymi do tego celu mikrobusami, organizowanych 
przez Gminę Miasta Gdańska – druk nr 932 
 
Druk nr 932 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku zreferował projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodniczaca Komisji  
Ja chciałam podziękować całemu zespołowi – pani prezydent, panu dyrektorowi, 
panu kierownikowi i przede wszystkim Piotrowi Gierszewskiemu, ja rzadziej 
uczestniczyłam w zespole, Piotr częściej. Bardzo dziękuję za tę uchwałę bo 
gdybyśmy teraz tego nie wnieśli to w nowym roku nadal byśmy przewozili te osoby 
niepełnosprawne tak jak do tej pory, a zastrzeŜenia były.  
 
Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
Dziękujemy za wsparcie.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
Urzędnicy na pewno będą mieli więcej pracy ale za to mieszkańcy na tej uchwale 
skorzystają. 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodniczaca Komisji  
Dziękuję równieŜ MOPRowi, a takŜe ZTMowi, z którym nie było łatwo. 
 
Dimitris Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego 
w Gdańsku 
ZTM było otwarte na kaŜdą rozsądną propozycję. Pragnę równieŜ przypomnieć, Ŝe 
ideą stojącą za tą zmianą jest to, Ŝe my budŜet planujemy w trzech pozycjach: 
przewozy na rzecz edukacji, na rzecz MOPRu i na rzecz ZTMu, i my zakładamy, Ŝe 
przy planie budŜetów tak będzie konstruowany ten plan, Ŝe te  trzy pozycje się 
pojawią i jeŜeli w którykolwiek z obszarów będzie potrzeba zwiększenia przewozów 
to dyrektorzy tych jednostek muszą o środki walczyć, nie ZTM bo tak naprawdę 
ZTM nie ma w tym interesu i nie do końca musi czuć potrzeby osób 
niepełnosprawnych, natomiast te wyspecjalizowane podmioty to będą musiały 
trochę powalczyć o te środki. Edukacja nie moŜe ograniczyć przewozów bo 
pozostałe jednostki ZTMu moŜe ograniczyć w ramach posiadanych środków a 
edukacja musi znaleźć środki bo jest to obowiązek ustawowy.  
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Nie było więcej głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 37-7/171/27/2013 – załącznik nr 9 do protokołu.  
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznania pomocy dla  repatriantów z Kazachstanu, zaproszonych na pobyt stały do 
Gdańska – druk nr 941 
 
Druk nr 941 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Teresę Kleger - Rudomino – Dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Czym się to róŜni od tego co było w zeszłym miesiącu?  
 
Teresę Kleger - Rudomino – Dyrektora Wydziału Spraw Obywatelskich Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku 
Mamy dwa rodzaje pomocy – rodzinę imiennie zaproszoną i wówczas my w ramach 
naszych moŜliwości dajemy mieszkanie i pomagamy w pracy, a druga rodzina jest 
imiennie nieokreślona z systemu rotax z Ministerstwa i wówczas jak zapraszamy 
rodzinę moŜemy dostać zwrot kosztów poniesionych na remont mieszkania do 150 
tys. Jedna rodzina imiennie – nasze koszty, druga jest rodzina nieimiennie 
zaproszona – zwrot kosztów.  
 
Nie było więcej pytań, Komisja przystąpiła do pozytywnego zaopiniowania projektu 
uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 37-7/172/28/2013 – załącznik nr 11 do protokołu.  
 
     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu 
pt. „Start w dorosłość” współfinansowanego przez Unię Europejską w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego, Priorytet VII „Promocja integracji 
społecznej”, Działanie 7.2 „Przeciwdziałanie wykluczeniu i wzmocnienie 
sektora ekonomii społecznej”, Poddziałanie 7.2.1 „Aktywizacja zawodowa i 
społeczna osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym”, Program Operacyjny 
Kapitał Ludzki 2007 – 2013 – druk nr 949 
 
Druk nr 949 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
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Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku zreferowała projekt uchwały.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Na jaką pomoc moŜe liczyć osoba, która wychodzi z domu dziecka? Wiem, Ŝe są to 
finanse ale równieŜ pomoc mieszkaniowa.   
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Pomoc mieszkaniowa teŜ, usamodzielniani wychowankowie są wśród tych grup, 
które są priorytetowo traktowane przy przyznawaniu mieszkań komunalnych i 
oczywiście oni tak jak wszyscy inni składają wnioski o pomieszczenia komunalne ale 
ich wnioski rozpatrywane są priorytetowo.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Czy wychowankowie w chwili usamodzielnienia mają juŜ te mieszkania? Gdzie oni 
idą?  
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Sytuacja jest róŜna bo tych wychowanków jest bardzo duŜo. Niektórzy podejmują 
zatrudnienie i jeśli podejmą zatrudnienie na godziwych warunkach bo kończą teŜ i 
szkoły średnie i studia to stać ich tak jak inne osoby Ŝeby coś wynająć, czasami 
wynajmują coś wspólnie.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Prowadzimy takiego usamodzielniającego się wychowanka po trosze za rękę bo 
dofinansujemy naukę, dajemy na zagospodarowanie.  
 
Jacek W. Teodorczyk – członek komisji  
Czyli rozumiem, Ŝe wychowankowie są w lepszej sytuacji niŜ kiedyś, prawda?  
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Tak, są w duŜo lepszej sytuacji. Ten projekt jest dodatkowym wsparciem bo tu 
będą równieŜ szkolenia zawodowe i staŜe.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
To juŜ jest chyba końcówka pieniędzy?  
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Czekamy jeszcze na rozstrzygnięcie jednego projektu na 3 mln wspólnie z Sopotem.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
NajwaŜniejsze, Ŝe ta młodzieŜ, która podejmuje pracę nie jest pozbawiona 
pomocy. Nasze domy dziecka dość dobrze przygotowują do tej samodzielności skoro 
nie mamy masowej bezdomności wśród wychowanków.  
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Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Chciałam jeszcze dopowiedzieć, Ŝe w tym roku udało nam się pozyskać świetnego 
specjalistę na umowę zlecenie, jest to psycholog i doradca zawodowy 
jednocześnie, który się zajmuje ukierunkowaniem zawodowym wychowanków bo 
widzieliśmy, Ŝe zaistniała tutaj taka potrzeba. To jest doświadczona osoba, która 
m.in. na gdańskim GUMEDzie prowadzi biuro karier więc z kaŜdej strony próbujemy 
ich wspierać.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Te wszystkie zmiany w tej uchwale komunalnej z 2014 roku są podyktowane 
głównie zmianami w naszej pracy społecznej czyli to było z inicjatywy MOPRu. 
Będzie łatwiej osobom usamodzielniającym się ale równieŜ zresocjalizowanym 
społecznie.  
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku 
Tak, w tych wszystkich projektach dbamy równieŜ o to, Ŝeby był jakiś plan wobec 
tych osób, jeśli na przykład skończą projekt na Sitowiu, to musimy mieć pomysł co 
z nimi zrobić dalej.  
 
Nie było więcej  pytań i głosów w dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 37-7/173/29/2013 – załącznik nr 13 do protokołu.  
 
     PUNKT 6 
Fundacja Gdańska – projekty społeczne 
 
Grzegorz Szczuka – Fundacja Gdańska  
Odbywamy teraz cykl spotkań z przedstawicielami Rady Miasta Gdańska, interesuje 
nas współpraca z państwem. W obszarze, w jakim państwo się koncentrujecie jako 
Komisja mamy do zaoferowania dwa projekty. Jednym z nich Program Edukacji 
Morskiej, znany powszechnie, współfinansowany przez gminę z budŜetu w ramach 
Wydziału Edukacji. Druga część tego projektu to są środki sponsorskie, które 
Fundacja pozyskuje na zewnątrz. Projekt ma charakter hobbystyczno – edukacyjny, 
mający zachęcić do Ŝeglarstwa ale teŜ do tematyki morskiej. Zastanawialiśmy się 
czy nie mogłoby być to podwaliną pod program związany z profilaktyką uzaleŜnień 
bądź skierowany do dzieci i młodzieŜy z grup defaworyzowanych. PoniewaŜ sama 
kadra Ŝeglarska, flota, którą dysponujemy plus tematyka wokół Ŝeglarstwa sprzyja 
temu, Ŝeby dobudować do programu edukacji morskiej specjalne działanie 
dedykowane czy rejsy, czy obozy Ŝeglarskie, które byłyby skierowane do wybranej, 
definiowanej pomocy dla dzieci i młodzieŜy i pewnie przy duŜej pomocy Wydziału 
Polityki Społecznej.  
 



7 
 

Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi w Urzędzie Miejskim w Gdańsku     
To jest kwestia decyzji co się znajdzie w programie bo program profilaktyczny 
będzie dopiero tworzony. Wytyczne do tworzenia programów są takie, Ŝe jeŜeli są 
to działania o charakterze sportowym, to powinna być część całorocznego 
programu profilaktycznego. Myślę, Ŝe wymagało to współpracy ze specjalistami i z 
naszymi koordynatorami programów profilaktycznych Ŝeby wpisać to w szersze 
spektrum działań profilaktycznych.  
 
Grzegorz Szczuka – Fundacja Gdańska  
Program Edukacji Morskiej tak naprawdę trwa od końca kwietnia do października. 
W tym czasie jest czarterowana flota, na której młodzieŜ szkolna pływa, natomiast 
są teŜ momenty w ciągu tygodnia, w których ta flota  jest do wykorzystania. nam 
chodzi o to, Ŝe mamy juŜ jakąś bazę, jakiś potencjał i mamy finansowanie tej 
głównej części. To jest do rozwaŜenia przez państwa i wrzucamy to do dyskusji.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ja myślę, Ŝe takim programem, z którego są finansowane organizacje pozarządowe 
jest program współpracy z organizacjami pozarządowymi. On jest uchwalany mniej 
więcej pod koniec roku, zaczynamy juŜ pracę nad nim w zespole roboczym. I tak 
naprawdę obejmuje on wiele aspektów nie tylko Ŝycia społecznego ale i sport, tam 
tez znajdują się konkursy jak na przykład małe place zabaw, boiska takŜe to jest 
strasznie duŜy obszar. Ale charakterystyczne jest to, Ŝe jest to główne źródło 
finansowania wszystkich organizacji pozarządowych więc na pewno  trzeba 
obserwować w jakim kierunku ten program idzie. My dzisiaj nie wiemy, oczywiście 
są jakieś punkty stałe jak na przykład finansowanie prowadzonych przez 
organizacje pozarządowe domów dziecka, domów dla bezdomnych i mnóstwo 
innych rzeczy. Natomiast ja nie myślę, Ŝe on byłby radykalnie róŜny od tego co 
myśmy robili w tym roku. Pieniądze teŜ nie powinny się zmienić poniewaŜ budŜet 
przyszłoroczny będzie równie trudny jak ten. Ale my mamy jeden problem, my nie 
rozmawiamy o tych organizacjach sportowych bo tego programu słabo się dokłada 
sport, świetnie się dokłada Wydział Polityki Społecznej, Kultura, która nie dość, Ŝe 
finansuje swoje organizacje pozarządowe z programów współpracy, to teŜ ma jako 
jedna z niewielu małe granty do 10 tys. zł  i ja nie znam organizacji, która by w 
tym roku nie napisała projektu na mały grant. Polecam bacznie obserwować 
Program Współpracy, mamy teŜ kolegę Piotra, który zajmuje się profilaktyką 
alkoholową, to są pieniądze znaczone alkoholowe. 
 
Piotr Gierszewski - członek Komisji, Przewodniczący Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
Cały program jest przygotowywany z Wydziałem Polityki Społecznej, przyglądamy 
się tym pieniądzom z tego względu, Ŝe beneficjentem są dzieci szkolne, natomiast 
ilość tych podmiotów, które uzyskują to są dziesiątki. Jednak ta dotacja, w duŜej 
mierze jest niewystarczająca ale na chwilę obecną  jest na tyle duŜa, Ŝe szkoły 
sobie spokojnie z nią radzą, gdyŜ całość jest przekazywana prawie w 100% na 
realizację programu. Mniej juŜ ze względów lokalowych chociaŜby, kwestia 
utrzymania, wyposaŜenia, szkoły akurat sobie bardzo dobrze z tym radzą. 
Natomiast jesteśmy otwarci równieŜ na organizacje pozarządowe poza szkołą i 
tutaj jesteśmy dość dobrym sponsorem dobrych programów, w zeszłym roku była to 
kwota ok. 1 mln 300 tys. To są niemałe pieniądze i jedynym problemem, to jest to, 
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co pani przewodnicząca powiedziała - to są znaczone pieniądze na konkretne 
programy związane z profilaktyką alkoholową. Sporo podmiotów jest takich, które 
do nas występują o róŜnego rodzaju dotacje i pomoc natomiast okazuje się, Ŝe 
chociaŜby z wymogu formalnego a więc z braku zapisów w statucie swojej 
organizacji my tych pieniędzy przeznaczać nie moŜemy bo jest to dość specyficzna 
forma pracy bo patrzymy przede wszystkim na kompetencje i prowadzących te 
programy, tutaj nie wystarczy być pedagogiem czy nauczycielem do tego, Ŝeby móc 
prowadzić zajęcia z terapii, socjoterapii jeśli chodzi o młodzieŜ.  
 
Marcin Sztucki – Fundacja Gdańska 
Jak wiemy my mamy bardzo specyficzny status bo jesteśmy jednostką pozarządową 
ale ustanowioną przez miasto Gdańsk więc stawiamy te tematy państwu bo 
chcielibyśmy realizować zadania i uzupełniać zadania, które wynikają ze spójnej 
polityki miasta. Nie chcemy być kolejną organizacją, która będzie wymyślać swoje 
programy, tylko podsuwamy program, który mamy i nie koniecznie my chcemy być 
beneficjentem ostatecznym tego wszystkiego. My mówimy, Ŝe mamy taką 
infrastrukturę w tym czasie. MoŜe inne organizacje mogłyby na tej infrastrukturze 
realizować taki program. Jak jest juŜ cos wypoŜyczone, zapłacone to zaleŜy nam 
Ŝeby to pracowało w maksymalnym obłoŜeniu.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
My nie dotrzemy do takich organizacji ale mogę z pełną świadomością i pewnością 
powiedzieć, Ŝe jest wiele organizacji, które chętnie będą z wami współpracować. 
Są sytuacje kiedy np. organizacja ma lokal ale nie ma pomysłu, pojawia się inna 
która ma pomysł i pojawia się inna, która pisze. 
 
Marcin Sztucki – Fundacja Gdańska 
Ale nie chcemy iść w profilaktykę bo to nie jest nasza specjalizacja.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
JeŜeli panowie byliby zainteresowani to moŜemy się kiedyś umówić z takimi 
organizacjami, które pręŜnie działają i są zainteresowane współpracą, Ŝebyście 
sobie porozmawiali co moŜecie razem zrobić.  
 
Grzegorz Szczuka – Fundacja Gdańska  
Rzeczywiście działamy na rzecz Gdańska, jesteśmy powołani Ŝeby Gdańskowi 
słuŜyć. Bardzo istotną dla Fundacji Gdańskiej jest sprawa toŜsamościowa, ona jest 
teŜ związana z szeroko pojętą problematyką spraw społecznych i rzeczywiście 
mamy tutaj kilka projektów, które w sferze społecznościowej realizujemy. 
NajwaŜniejszym jest Encyklopedia Gdańska, rozwijamy jej wersję internetową pod 
nazwą Gedanopedia. To jest projekt przewidziany na wiele lat, będzie stale 
uzupełniana, został powołany skład, został utrzymany zespół redakcyjny. Chcemy 
budować silny ośrodek toŜsamości gdańszczan, do którego moŜna zaliczyć konkurs 
wiedzy o Gdańsku. Bardzo zaleŜy nam na rozwijaniu tego rodzaju obszarów i 
oczywiście jesteśmy do dyspozycji, bardzo chcemy współpracować. KaŜdy wkład w 
poszukiwaniu wpisów o Gdańsku jest niezwykle cenne, to dotyczy takŜe organizacji 
pozarządowych. Gedanopedia jest dostępna nieodpłatnie w całości i ma być 
wszechstronnym kompendium wiedzy o mieście, takŜe w dziedzinie związanymi ze 
sprawami społecznymi. Jesteśmy otwarci na tego rodzaju współpracę.  
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 Marcin Sztucki – Fundacja Gdańska 
Na zakończenie Ŝeby pokazać państwu jaką jednostką jesteśmy. Dodam, Ŝe w tej 
chwili jesteśmy na etapie przygotowywania się do najświeŜszej inwestycji – do 
budowy boiska szkolnego na Stogach, za który będziemy odpowiedzialni.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Skąd będzie finansowane to boisko? 
 
Marcin Sztucki – Fundacja Gdańska 
Od sponsorów, korporacji. Całkowity koszt szacujemy na 600 tys. zł.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Jaki jest termin realizacji?  
 
Grzegorz Szczuka – Fundacja Gdańska  
Chcielibyśmy Ŝeby to się udało w tym roku ale czas pokaŜe.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Czy to będzie projekt jednorazowy?  
 
Grzegorz Szczuka – Fundacja Gdańska  
JuŜ mamy na swoim koncie dwa boiska, przy czym do tej pory działaliśmy jako 
darczyńca. Uczestniczyliśmy w budowie boiska w SP 21 na Biskupiej Górce i przy SP 
4 na Dolnym Mieście. Mamy pewne doświadczenia natomiast nie jako inwestor, 
teraz posunęliśmy się o krok dalej i chcemy budować boiska własnymi siłami.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji 
A według jakiego klucza wybieracie szkoły?  
 
Marcin Sztucki – Fundacja Gdańska 
Zwracamy się z prośbą o wskazanie dzielnic czy miejsc, które wymagają pomocy. 
Miasto nam sugeruje. Biskupia Górka, Dolne Miasto – klucz jest rewitalizacyjny od 
strony społecznej, Stogi teŜ nie są w tym wszystkim przypadkowe. Wszystkie 
rozmowy prowadzone ze sponsorami mają charakter cykliczności ale Ŝaden sponsor 
nie podpisze z nami umowy, Ŝeby realizować jedno po drugim, kaŜdy kolejny 
projekt zaczynamy od nowa. Na razie ta skuteczność jest zadowalająca. 
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Gratulujemy i Ŝyczymy powodzenia.   
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Jeśli chodzi o budowę boiska, to chodzi o gimnazjum nr 11 czy szkołę podstawową? 
 
Grzegorz Szczuka – Fundacja Gdańska  
Chodzi o podstawówkę.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
Tych boisk w Gdańsku ostatnio bardzo duŜo powstaje i to jest fantastyczna sprawa, 
będziemy to wspierać. śyczymy powodzenia w szukaniu sponsorów bo oni się 
częściowo wykruszają ale mam nadzieję, Ŝe będziecie skuteczni. JeŜeli natomiast 
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chodzi o internetową wersję encyklopedii to miałbym jedną uwagę – z całym 
szacunkiem dla przewodniczących rady miasta bo to są wybitni radni ale 
przynajmniej w tej wersji elektronicznej moŜna by się pokusić o wpisanie radnych 
miasta Gdańska od początku - od 1990 roku. To nie jest przypadek, Ŝe zostajemy 
wybierani przez mieszkańców i kaŜdy z nas ma minimalną wybitność i wielkość 
skoro dostaje tysiące głosów. Byłoby fajnie gdyby państwo się nad tym zastanowili i 
rozwaŜyli.  
 
Grzegorz Szczuka – Fundacja Gdańska  
Dobrze byłoby gdyby Gedanopedia opisywała wszystkich gdańszczan. To jest 
oczywiście pewien postulat, do którego moŜna dąŜyć. Opisanie radnych i ich 
Ŝyciorysów jest oczywiście realne, tylko kwestia kto miałby to napisać, muszą się 
znaleźć ludzie, którzy zechcą to napisać. Gedanopedia z samej swoje zasady 
będzie miała taką formę, Ŝe będzie pozwalała kaŜdemu kto będzie miał na to 
ochotę zarejestrować się i współtworzyć, tworzyć nowe hasła, nie anonimowo. To 
nam zagwarantuje, Ŝe się Gedanopedia nie popsuje ale jednocześnie będzie się 
otwierała na wszystkich tych, którzy będą chcieli wnieść do niej swój wkład. Obok 
tego działa redakcja, moŜna się tam zgłaszać i te sprawy na bieŜąco podnosić. 
Rzecz jest w rękach redakcji i tych, którzy będą musieli się podjąć tych zadań.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Dziękuję bardzo, gdyby mieli państwo jeszcze jakieś sprawy do komisji to 
zapraszamy na kolejne posiedzenia. Przejdźmy do kolejnego punktu.   
 
 
     PUNKT 7 
Sprawozdanie z raportu „Ocena stanu zdrowia mieszkańców Miasta Gdańska”. 
 
 
Marta Abramowicz – socjolog przedstawiła prezentację, która stanowi załącznik nr 14 do 
protokołu.  

 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Jak podsumowałaby pani te wszystkie dane? 
 
Marta Abramowicz – socjolog 
Nie jest źle ze zdrowiem gdańszczan. Gdańsk wyróŜnia się na tle innych miast 
szczególnie jeśli chodzi o wskaźniki związane z otyłością i nadwagą. Natomiast 
zwróciłabym uwagę na niską aktywność fizyczną głównie kobiet, które wydają się 
być mniej zainteresowane tą aktywnością fizyczną.  
 
śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
A jaką metoda było robione to badanie?  
 
Marta Abramowicz – socjolog 
Ankieter kontaktował się z osobą badaną i osoba badana w obecności ankietera 
wypełniała kwestionariusz.  
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śaneta Geryk – Wiceprzewodnicząca Komisji  
Pytam, bo w świetle tego co mówią media mamy niechlubne pierwsze miejsce w 
Polsce jeśli chodzi o umieralność, mamy największą umieralność chorych na raka, 
mamy największy odsetek ludzi cierpiących na choroby psychiczne i kiedy ja widzę 
taki raport, Ŝe gdańszczanie dbają o zdrowie, są zadowoleni itp. to jestem lekko 
zaskoczona.     
 
Marta Abramowicz – socjolog 
W tym badaniu mamy kilkadziesiąt osób, które deklarują, Ŝe są chore na choroby 
przewlekłe. Proszę zwrócić uwagę, Ŝe jak ich pytaliśmy czy są szczupli czy z 
nadwagą, to tutaj się to potwierdziło z ich BMI, trafność jest prawie 100%-owa. Ale 
to są tylko dane deklaratywne jeśli chodzi o stan zdrowia. Być moŜe naleŜy zwrócić 
tu uwagę na te badania profilaktyczne bo te powaŜniejsze choroby moŜna by było 
w ten sposób wychwycić.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Pani kilkukrotnie porównywała nas do Polski, czy ta metodologia badawcza, którą 
wyście zastosowali jako Uniwersytet i wszystkie inne badania były robione według 
tego samego standardu? Bo jeŜeli nie to porównywanie nie jest wiarygodne. Bo 
powiem szczerze, mówienie, Ŝe wypadliśmy nieźle na tle Polski powoduje, Ŝe nie 
moŜemy tego zweryfikować bo nie mamy dojścia do tych danych.  
 
Marta Abramowicz – socjolog 
Badania, do których ja dotarłam mówiące o całej populacji były oparte na 
podobnej metodologii. Ale pamiętajmy, Ŝe populacja Polski to są równieŜ osoby z 
małych miast, wsi, a my tu mówimy o Gdańsku czyli o duŜym mieście.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Fajnie by było porównać te badania z innymi duŜymi miastami. Natomiast mam 
prośbę o przesłanie nam mailem tych informacji bo są bardzo ciekawe, czasami 
mogą się przydać.  
 
Nie było więcej pytań i głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu 
posiedzenia.       
 
     PUNKT 8 
Pytania Radnych do Przedstawicieli Prezydenta Miasta Gdańska 
Nie było Ŝadnych pytań Radnych.  
 
 
     PUNKT 9 
Aktywizacja osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym realizowana przez 
MOPR w Gdańsku (CIS, współpraca z PUP, WUP, Gdańska Spółdzielnia Socjalna, 
Sitowie, projekty Europejskiego Funduszu Społecznego) 
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
przedstawiła informację, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Janina Liedtke – Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
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Chciałabym jeszcze dodać, Ŝe wystąpiliśmy z projektem i dostaliśmy pieniądze z 
ministerstwa na urządzenie. TakŜe próbujemy z kaŜdej strony wyciągać pieniądze 
skąd się tylko da. Jesteśmy finalistami konkursu „Samorząd jako pracodawca”. Tu 
wyróŜnili nas za rezerwę kadrową i naszą reorganizację.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji 
Jedynym minusem, którym bym się nie szczycił jest współpraca ze słuŜbami 
zatrudnienia bo w ostatnim czasie media bardzo wyraźnie pokazały, Ŝe te urzędy 
akurat są mizerne jeśli chodzi o jakość, o pracę, o szukanie pracy, nawet 
dziennikarskie prowokacje ujawniają cały szereg niedociągłości  w tychŜe 
urzędach. Praktycznie dzisiaj kaŜdy MOPR w Polsce wpisuje sobie współpracę z 
urzędem pracy ale nie szczyciłbym się z tego bo to jest wpisane w funkcjonowanie. 
Natomiast cieszę się, Ŝe pani dyrektor mówiła mało o tych urzędach, a duŜo o 
konkretnych programach, o których moŜemy powiedzieć, Ŝe są nasze jak np. 
„Systematycznie do celu”, „Bezdomność do widzenia”, „Sitowie” i czymś takim 
naleŜy się chwalić i pokazywać, Ŝe my robimy te konkretne rzeczy. Dla mnie to jest 
przekonywujące a nie współpraca z urzędem pracy. Mam nadzieję, Ŝe zobaczą na 
przykładzie MOPRu, Ŝe moŜna robić takie rzeczy, które są niesamowicie namacalne 
i praktyczne w Ŝyciu i za to chwała. Chciałbym Ŝebyśmy jako komisja wspierali 
maksymalnie tego typu działania. Bo jak się dowiaduję, Ŝe wydajemy kolejne 
pieniądze na współpracę z urzędem pracy w Gdańsku to ręce opadają, bo nie ma 
miejsc pracy ale się chwalą, Ŝe jest milion przekwalifikowanych, przeszkolonych 
ale nie ma Ŝadnych konkretnych efektów.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Bardzo dziękuję za ciekawą prezentację. Przejdźmy do kolejnego punktu.  
 
     PUNKT 10 
Depresja i inne choroby psychiczne, najnowsze metody ich diagnozowania i leczenia  
 
 
Karin Godziniec – Kierownik Referatu Profilaktyki i Promocji Zdrowia przedstawiła 
informację, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  
 
Nie było Ŝadnych pytań do tematu, w związku z czym przystąpiono do kolejnego punktu 
posiedzenia.  
 
     PUNKT 11 
Omówienie sprawozdania z realizacji Programu Współpracy Miasta Gdańska z 
Organizacjami Pozarządowymi w roku 2012 
 
 
Pani Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi przedstawiła informację, która stanowi załącznik nr 17 do 
protokołu.  

 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ostatnio była u nas pani Staruszkiewicz i bardzo prosiła Ŝebyśmy zwiększyli kwotę 
na kształcenie seniorów.  
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Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi 
My o tym cały czas pamiętamy i w tym roku będziemy musieli troszeczkę inaczej 
się przyjrzeć programowi współpracy. Rzeczywiście trzeba będzie pozamykać 
niektóre działania i skoncentrować się nad tym co jest dla nas najwaŜniejsze.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Są małe kwoty na seniorów i wiele innych potrzeb a finansujemy takie drobiazgi jak 
rodzinne festyny itd. To powinno być finansowane przez radę osiedla i my to wiemy 
i powinniśmy trochę zmienić ten program.  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi 
Jeśli chodzi o przyszły program organizacje podnoszą problem ujednolicenia 
procedur czyli to, Ŝe nie wszystkie jednostki organizujące konkursy mają dokładnie 
takie same procedury. Jeszcze raz trzeba by się pochylić nad kartami oceny 
projektów Ŝeby one były bardziej ujednolicone. I jest teŜ kwestia, która była 
podnoszona przez komisje to jest kwestia obecności przedstawicieli organizacji w 
komisjach i problem tego, Ŝe uczestniczą osoby, których organizacje składają 
wnioski.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
To prawda, Ŝe coś trzeba z tym zrobić. Oni sami decydują jak o własnych 
projektach.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
NajwaŜniejsze jest opracowanie tych kryteriów ocen bo co komisja, to inne 
kryteria i tak nie moŜe być. I jeszcze jedna kwestia - kilka lat temu udało wam się 
wyeliminować z komisji radnych, którzy w przypadku dzielenia pieniędzy byliby 
bardziej obiektywni niŜ ci, którzy startują jako wręcz beneficjenci. Ja nie chcę 
Ŝebyśmy wrócili bo skoro nie jesteśmy powoływani, to te komisje dobrze 
funkcjonują bez radnych.  
 
Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi 
Tę kwestię uregulowała ustawa.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Rozumiem, ale czy nie moŜna by tego zrobić równieŜ do przedstawicieli organizacji 
pozarządowych. Czy jest taki przypadek gdzie tego typu wynikami z grantów itd. 
przedstawiają komisje, w których nie ma ani jednego przedstawiciela organizacji 
pozarządowych, czy to jest ustawowo dozwolone? Bo jeŜeli tak, to ja jestem za 
tym Ŝeby wszystkich przedstawicieli organizacji pozarządowych wystawić poza 
nawias zasiadania w tych komisjach. I tak wy jako urzędnicy przygotowujecie 90% 
czasu przygotowawczego jeśli chodzi o rozpatrywanie tych wniosków i tu się nic nie 
zmieni. Dlaczego my się tak boimy? Tak samo jak mówiłem do pani prezydent 
Kamińskiej – po co organizacje pozarządowe w Gdańskiej Radzie Oświatowej? Te 
organizacje, które są największym beneficjentem akurat są przedstawicielami w 
komisji doradczej.  
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Magdalena Skiba – Kierownik Referatu Integracji Społecznej i Współpracy z 
Organizacjami Pozarządowymi 
Ale są tam tez dyrektorzy szkół i nie są im stawiane zarzuty, Ŝe są największymi 
beneficjentami pieniądza publicznego.  
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
To jest ewidentny przykład na sytuacje, które są naganne. Bo nie moŜna osoby 
uzaleŜnionej finansowo od Prezydenta Miasta Gdańska „pakować” do komisji 
doradczej Ŝeby powiedział od czasu do czasu, Ŝe nie ma racji. A wy taki precedens 
stwarzacie.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
     PUNKT 12 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
W związku z pismem Stowarzyszenia „Nasz Gdańsk” Przewodnicząca zaproponowała 
następujący wniosek: 
„Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska zwraca się z 
wnioskiem do Pana Prezydenta o wsparcie starań Stowarzyszenia Nasz Gdańsk w 
zorganizowaniu spotkań promujących zdrowie wśród seniorów.”  
 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 3 głosami „za”.  
 
Wniosek nr 37-7/24/10/13 z dnia 20 czerwca 2013 r.  
 
Nie było więcej spraw bieŜących. Na tym posiedzenie zakończono. Godz. 19:00.  
 
 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych 
i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska 

 
  Beata Dunajewska – Daszczyńska 

 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 
 


